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Морфофункциональные изменения спинного мозга крыс после контузионной
травмы при локальной доставке метилпреднизолона в комплексе с
сополимером
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Оценивали нейропротективные эффекты локальной доставки метилпреднизолона в
комплексе с трифункциональным блок-сополимером после контузионной травмы спинного
мозга у крыс. Локальная доставка метилпреднизолона в комплексе с сополимером
способствует уменьшению объёма поражения белого и серого вещества ниже места
повреждения. Через 6 ч после травмы наблюдали повышение амплитуды вызванного ответа
икроножной мышцы при эпидуральной стимуляции спинного мозга, через 72 ч максимальная
амплитуда вызванного ответа мышцы была больше в группе с локальной доставкой
метилпреднизолона в комплексе с сополимером. Полученные результаты демонстрируют
нейропротективные эффекты локальной доставки комплекса и позволяют сделать
положительный прогноз относительно восстановления сенсомоторных функций у крыс.
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Morphofunctional changes in the spinal cord of rats after contusion injury with
local delivery of methylprednisolone in combination with a copolymer
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The neuroprotective effect of local application of methylprednisolone in combination with a
block-copolymer after spinal cord injury was evaluated on rats. Histological analysis of the spinal
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cord showed that the introduction of a complex of methylprednisolone with a block copolymer
contributes decreasing of the volume of white and gray matter lesions. An increase in the
amplitude of the evoked response of the gastrocnemius muscle was observed during epidural
stimulation of the spinal cord 6 hours after the injury. The maximum amplitude of the muscle
response was greater in the group with local delivery of the methylprednisolone complex with
the polymer 72 hours after the injury. The obtained results testify to the neuroprotective effect of
the local administration of the complex and make it possible to make a positive prognosis for
the restoration of sensorimotor functions in rats.

Key Words: spinal cord injury; methylprednisolone; trifunctional block copolymer; morphometric
analysis; evoked muscle responses
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